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امروز، ارتش یکی از مردمی ترین نهادهای کشور است
مقام معظّم رهبری:

29 فروردین، روز

بر دلیرمردان این عرصه گرامی باد
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روزنامه

دوشنبه 29 فروردین 1401-  شماره 997

خبر
»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »صفرعلی وندایی باصری« 

که ۲۹ فروردین ۱۳۶۶ در عملیات کربلای ۱۰ به مقام 
شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

گزارش

»دنیای هوادار« از وضعیت 
تورم کشور گزارش می دهد:

9 سال بالا و پایین!

 این روزها بحث از تورم زیاد است و اعداد و ارقام متفاوتی 
مطرح می شود که ممکن است مخاطب با ابهام در آمار 
مواجه شود. به همین بهانه در این گزارش نگاهی گذرا به روند 
تورم از سال ۱۳۹۲ تا کنون به استناد آمار مرکز آمار ایران به 

عنوان مرجع رسمی اعلام نرخ تورم خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار«؛ سال ۱۳۹۲ زمانی بود که تورم 
افزایشی پیش رفته و البته در آن سال جابه جایی دولت رخ 
داد. دولت دهم کشور را با تورم سالانه )۱۲ ماهه منتهی به یک 
ماه( حدود ۳۵.۱ درصدی در مرداد تحویل داد و تا ۳۶ درصد 
هم در شهریورماه پیش رفت ولی از آن زمان یعنی یک ماه 
بعد از ورود دولت یازدهم، ریزش تورم آغاز شد؛ به طوری که 
سال ۱۳۹۲ با تورم ۳۲.۱ درصدی به پایان رسید. در این سال 
تورم نقطه به نقطه )تغییر شاخص نسبت به ماه مشابه سال 
قبل( که تا ۴۱.۷ درصد هم ثبت شده بود در پایان اسفندماه با 

ریزش حدود ۲۲ درصدی به ۱۹.۶ درصد کاهش یافت.
در سال بعد نیز کاهش تورم وجود داشت ولی در نوسان بود. 
تورم نقطه به نقطه از ۱۷.۶ درصد در فروردین ماه در مسیر 
نوسانی به ۱۴.۲ درصد در پایان سال رسید و تورم سالانه  از 
۳۰.۲ درصد در فروردین با کاهش ۱۵ درصدی به ۱۴.۸ درصد 

در اسفند ۱۳۹۳ رسید.
سال ۱۳۹۴ یعنی سالی که مذاکرات هسته ای در حال انجام 
بود و برجام به ثبت رسید، اولین اتفاق برای تورم تک رقمی 
افتاد و تورم نقطه به نقطه )مقایسه قیمت در هر ماه نسبت 
بـه ماه مشابه سال قبل( در آذرماه تک رقمی شد و به ۹.۹ 
درصد رسید و در انتهای همان سال تا ۸.۵ درصد کاهش پیدا 
کرد. تورم سالانه  نیز از ۱۴.۵ درصد در ابتدای آن سال به ۱۱.۳ 

درصد در اسفندماه رسیده بود.
در  تورم  رقمی شدن  تورم تک  برای  ای  دوره  سال ۱۳۹۵، 
شاخص سالانه بود و نرخ تورم از ۱۰.۸ درصد در فروردین به 
۹.۵ درصد در خرداد رسید تا هر دو شاخص سالانه و نقطه به 
نقطه تک رقمی باشند. تورم تک رقمی به دست آمده در سال 
۱۳۹۵، در سال ۱۳۹۶ هم در اقتصاد ایران ماند و این سال با 
نرخ ۷.۲ درصد برای نقطه به نقطه و ۸.۲ درصد برای سالانه در 

اسفندماه تمام شد.
ولی سال ۱۳۹۷ ورق تورم برگشت؛ به طوری که در پایان سال، 
دیگر خبری از تورم تک رقمی نبود و تورم نقطه به نقطه به 
۴۷.۵ درصد و تورم سالانه به ۲۶.۹ درصد در اسفندماه رسید. 
این سال جریان خاص خود به ویژه در حوزه بین الملل داشت 
و با خروج آمریکا از برجام، وضعیت بازار ارز و به دنبال آن 

بازارهای دیگر با نوسان تندی مواجه شد.
در سال ۱۳۹۸ هم در ابتدا رشد تورم ادامه پیدا کرد و تورم 
نقطه به نقطه به ۵۲ درصد در اردیبهشت رسید ولی در ادامه 
با طی روند کاهشی به ۲۲ درصد در اسفندماه کاهش یافت. 
تورم سالانه نیز که در فروردین ماه ۳۰.۶ اعلام شد در اسفند به 

۳۴.۸  افزایش پیدا کرد.
در سال ۱۳۹۹ نیز بار دیگر افزایش تورم در اقتصاد به چشم 
آمد؛ به طوری که تورم نقطه به نقطه از ۱۹.۸ درصد ابتدای 
سال به ۴۸.۷ درصد در پایان سال افزایش پیدا کرد و تورم 
سالانه از ۳۲.۲ درصد در فروردین تا ۳۶.۴ درصد در اسفند 

پیش رفت.
در سال ۱۴۰۰ نیز تغییرات تورم قابل ملاحظه بوده است و 
دوباره به نوعی جریان سال ۱۳۹۲ یعنی جابه جایی دولت، به 
اوج رسیدن تورم و شروع روند کاهشی آن اتفاق افتاد. تورم 
نقطه به نقطه که تا ۵۰ درصد رشد کرده بود، بر این اساس 
در حدود ۹ سال گذشته شاخص سالانه تورم بالاترین نرخ 
خود را با ۴۰ تا ۴۵.۸ درصد تجربه کرد که حدود شش بار 
در سال ۱۳۹۸ نرخ بالای ۴۰ درصد ثبت شد و عمده این نرخ 
در سال ۱۴۰۰ بود که از اردیبهشت تا پایان اسفندماه گزارش 
شده است. در رابطه با تورم نقطه به نقطه نیز بالاترین حد، 
بیش از ۵۰ درصد بوده که برای سه ماه در سال ۱۳۹۸ ثبت 

شده است.

خبر اول

»وزیر کشور« مطرح کرد:

اجرای پتروشیمی میانکاله تا بررسی دقیق زیست محیطی متوقف می شود
»احمد وحیدی« -وزیر کشور- اعلام کرد بر اساس 
دستور ریاست جمهوری اسلامی ایران تا بررسی 
مجدد ابهامات زیست محیطی، احداث پتروشیمی 

در  وی  ماند.  خواهد  متوقف  میانکاله 
تشریح این خبر اظهار داشت: دو روز 
اعلام  مازنداران  استاندار  هم  پیش 
ریاست  دستور  طبق  که  بود  کرده 

محترم جمهوری تا زمانی که محیط زیست نظر 
نهایی خود را اعلام نکند، عملیات اجرای این 

پروژه متوقف خواهد ماند.
گفتنی است؛ بر اساس گزارش مرکز اطلاع 
رییسی  الله  آیت  کشور،  وزارت  رسانی 
اسلامی  جمهوری  رئیس 
فروردین   ۲۱ روز  ایران 

میانکاله  پتروشیمی  احداث  موضوع  که  داد  دستور 
زا  آسیب  و  قانون  خلاف  موارد  احصای  با  و  بررسی 
برای محیط زیست، سریعا از اجرای آن جلوگیری شود. 
دادستان  رئیس جمهور،  دستور  این  پی  در  همچنین 
کل کشور هم از رئیس دادگستری کل استان مازندران 
خواسته بود، تا ساخت کارخانه پتروشیمی در مازندران 

متوقف شود.

روز گذشته رئیس قوه قضائیه ۱۰ دستورکار را 
در نشست هم اندیشی با معاونین حقوقی و 
امور مجلس دستگاه های اجرایی و نهاد های 
آن ها  نقش آفرینی  راستای  در  حاکمیتی 
در پیشبرد امر قضازدایی و کاهش ورودی 
کرد.  بیان  قضایی  دستگاه  به  پرونده ها 
دستورکار رئیس قوه قضائیه به این شرح 

است: 
استخراج آمار مدوّن و متقن پیرامون میزان و 
نوع پرونده های قضایی مرتبط با دستگاه های 
پرونده های  تفکیک  حاکمیتی؛  و  دولتی 
حقوقی مرتبط با دستگاه ها به لحاظ ظرفیّت 
)طرف مخاطب دعوا(؛ آسیب شناسی دلایل 
علیه  یا  لَه  قضایی  پرونده های  تشکیل 
و  حل  حاکمیتی؛  و  دولتی  دستگاه های 
فصل پرونده های مرتبط با دستگاه ها قبل از 
صدور آراء و احکام قضایی در رابطه با آن ها؛ 
تعیین و تفکیک دستگاه هایی که بیشترین 
دادخواست مردمی در مورد آن ها در دیوان 

عدالت اداری مطرح شده و بیشترین ابطال 
مصوبات در این دیوان به آن ها اختصاص 
دارد؛ شناسایی و مسدود کردن بستر هایی 
که سبب می شود علیه یک دستگاه بیشترین 
دادخواست در دیوان عدالت اداری ثبت شود؛ 
ضرورت تدوین لایحه دفاعیه قوی و مستدل 
توسط معاونین حقوقی دستگاه ها در جریان 
رسیدگی های قضایی؛ آسیب شناسی دلایلی 
که سبب می شود احکام قضایی علیه دستگاه 
دولتی و حاکمیتی صادر شود و ضرورت 
دقت نظر معاونت های حقوقی دستگاه ها در 

ارائه درخواست های تجدیدنظرخواهی.

علوم،  -وزیر  گل«  زلفی  محمد  »علی 
برای  داشت:  اظهار  فناوری-  و  تحقیقات 
امکان  دانشگاهی  رشته های  درصد   ۸۵
با  دانشجو  پذیرش  یا  و  کنکور  حذف 
دارد.  وجود  تحصیلی  سوابق  از  استفاده 
برای رشته های پر طرفدار راهی جز برگزاری 
کنکور نیست، اکنون در برخی از رشته ها 
پذیرش بر اساس سوابق تحصیلی صورت 
می گیرد اما با توجه به اینکه تقاضا برای 
رشته های خاص زیاد است، کنکور حذف 

شدنی نیست.
بیان  با  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
اینکه اکنون ۶۵۰۰ شرکت دانش بنیان در 
حاضر  حال  در  گفت:  است،  فعال  کشور 
شرکت ها،  این  برابر  نیم  و  یک  حدود 
هسته های فناور در پارک علم و فناوری و 
مراکز رشد هستند و چنانچه بسترهای لازم 
مرور  به  فراهم شود،  این هسته ها  برای 
می توانند به شرکت دانش پایه و دانش 

بنیان تبدیل شوند.
وی اظهار کرد: وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری در ستاد، وظیفه سیاست گذاری 
در علم و فناوری را دارد و اکنون بسترهای 
مغزافزاری  و  افزاری  نرم  افزاری،  سخت 
فراهم  علوم  وزارت  در  تحقق شعار سال 
مؤسسات  دانشگاه ها،  در  است.  شده 
فناوری،  و  علم  پارک های  و  پژوهشی 
از  بهره گیری  برای  مناسب  بسترهای 
ظرفیت نخبگان در فضای فیزیکی مناسب 
و همچنین زمینه حضور افراد صاحب ایده 

در مراکز رشد وجود دارد.

در نشست هم اندیشی مطرح شد:

۱۰ راهکار رئیس قوه قضائیه به 
دستگاه های حاکمیتی برای قضازدایی

»وزیر علوم، تحقیقات و فناوری« مطرح کرد:

برای ۸۵ درصد رشته های دانشگاهی،
 کنکور حذف شده است

آموزشحقوق و قضا

حوادث و انتظامی

محیط زیست

»رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ« مطرح کرد:

انتقال کالای قاچاق به تهران با خودروهای »شوتی«

»مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اردبیل« خبر داد:

سگ های گله، سیاهگوش زیبا را کشتند

امنیت  -رئیس پلیس  »سرهنگ علی ولیپور گودرزی« 
اقتصادی تهران بزرگ- از کشف بیش از ۵۵ هزار انواع 
کالای قاچاق، خبر داد و گفت: کارشناسان ارزش ریالی 
کالاهای قاچاق شده را ۷۰ میلیارد ریال اعلام کرده اند. 
وی با اعلام خبر کشف 70 میلیارد ریال کالای قاچاق در 
طرح ضربتی پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ، در این 
رابطه اظهار کرد: در اجرای طرح ضربتی این پلیس از هفته 
گذشته مأموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز این پلیس موفق 
به کشف انواع کالاهای قاچاق در سطح شهر به ارزش 70 

میلیارد ریال شدند.
به گفته رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ، با 

اشراف و رصدهای اطلاعاتی بیش از 20 باب انبار دپوی 
کالاهای قاچاق و باندهای انتقال کالای قاچاق توسط 
شد.  شناسایی  »شوتی«  به  موسوم  تندرو  خودروهای 
در ادامه تحقیقات مشخص شد انواع کالاهای خارجی 
در ساعات پایانی نیمه شب توسط خودروهای سواری 
انبارها منتقل  این  از  برخی  به  وانت، کامیون  شوتی، 

می شود.
این مقام انتظامی با اشاره به اینکه کاراگاهان 12 باب 
پلمب  داشت،  آن ها وجود  در  قاچاق  کالای  که  را  انبار 
کردند، افزود: 55 هزار انواع کالای قاچاق کشف، 13 متهم 
دستگیر، دو خودرو توقیف و 12 پرونده تشکیل شد لذا با 

هماهنگی مقام قضائی، کارآگاهان درباره قاچاق و تقلب در 
کسب، پرونده ها را به مرجع قضائی معرفی کردند. 

اموال  ریالی  ارزش  کارشناسان  اینکه  بیان  با  گودرزی 
اضافه  کرده اند،  اعلام  میلیارد ریال   70 را  شده  کشف 
کرد: ترویج فرهنگ مصرف کالای خارجی باعث نابودی 
هویت و استقلال ملی است لذا شهروندان در صورت 
مشاهده هرگونه کالای قاچاق و احتکار کالا با این پلیس 
به شماره های 02166747343 یا 09999871392 تماس 

بگیرند.

زیست  محیط  حفاظت  -مدیرکل  قاسم پور«  »حسن 
سیاهگوش  قلاده  یک  شدن  تلف  از  اردبیل-  استان 
افراد  توسط  خلخال  داغ  آق  شده  حفاظت  منطقه  در 
ناآگاه و حمله سگ های گله خبر داد. وی در تشریح 

دنبال  به  کرد:  اظهار  نادر  گونه  این  مرگ  جزئیات 
بانی  محیط  پاسگاه  مأموران  به  محلی  مردم  گزارش 
برندق واقع در منطقه حفاظت شده آق داغ مبنی بر 
مشاهده یک قلاده سیاهگوش زخمی در زیستگاه های 

منطقه، محیط بانان حاضر در پاسگاه به محل اعزام 
را که قادر به حرکت نبوده جهت  و گونه مورد اشاره 
مداوا و تیمار به اداره محیط زیست شهرستان خلخال 
انتقال دادند. بررسی های اولیه حاکی از آن بود که این 
گونه ارزشمند و نادر توسط افراد ناآگاه و با استفاده از 
ضربات چوب، چماق و همچنین توسط سگ های گله 

به شدت آسیب دیده است.
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اجتماعی
افتتاح واحدهای نهضت ملی مسکن از مرداد ماه

»رستم قاسمی« -وزیر راه و شهرسازی- اعلام کرد: ساخت واحد های مسکونی طرح نهضت ملی مسکن تا مرداد ماه به ۲ میلیون واحد 
می رسد. هم اکنون حدود یک میلیون واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در مراحل مختلف ساخت هستند. در برنامه است تا 

از مرداد به بعد افتتاح پروژه های طرح نهضت ملی مسکن در دستور کار قرار بگیرد.

انرژی

ذخایر آب سدهای کشور
 به 2۶ میلیارد مترمکعب رسید؛

کاهش 12 درصدی ذخیره مخازن 
نسبت به سال گذشته

با رسیدن حجم ذخایر آب در مخازن سدهای کشور به ۲۶ 
میلیارد و ۱۵۰ میلیون مترمکعب، شاهد کاهش ۱۲ درصدی 
گذشته  مشابه سال  روز  به  نسبت  آب سدها  ذخایر  حجم 
هستیم. آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشور نشان می دهد 
با سپری شدن 206 روز از سال آبی، تا 27 فروردین )سال آبی 
1401-1400( میزان کل حجم آب در مخازن سدهای کشور حدود 
26.15 میلیارد متر مکعب است که نسبت به مدت مشابه سال 

آبی گذشته 12 درصد کاهش نشان می دهد.
»فیروز قاسم زاده« -مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور- 
در این خصوص گفت: بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور 
نشان می دهد که ورودی به مخازن در سال آبی جاری به 20.71 
میلیارد مترمکعب رسیده است که کاهشی معادل 3 درصد 

نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته دارد.
وی افزود: میزان پرشدگی سدهای استان تهران، سد زاینده رود 
در استان اصفهان، سدهای استان خوزستان و سدهای حوضه 
آبریز دریاچه ارومیه در شرایط فعلی به ترتیب حدود 25 درصد، 
30 درصد، 57 درصد و 73 درصد بوده و با توجه به شرایط 
اقلیمی کشور و وضعیت ذخایر منابع آبی، رعایت الگوی بهینه 

مصرف در بخش های مختلف امری ضروری است.

نخودِ هر آش!

اقتصاد کلان

 مشت، نمونه ای از خروار...

چه بگوییم؟!

با رشدِ عجیب قیمت ها؛

دهن کجی بازار به دستور معاون وزیر صمت برای کاهش قیمت ها

از  عده ای  اتفاق  به  شهری  حاکم  »روزی  است:  نَقل 
خادمان به یکی از جنگل های اطراف رفته بود تا گردش 
کند. ناگهان چشمش به فردی افتاد که از سویی به سوی 
دیگر می دوید و آواز می خواند. حاکم اسب خود را به 
طرف آن شخص راند و وقتی به او رسید پرسید: ای فلانی 
چرا در حال آواز خواندن می دوی؟ شخص زیرک ایستاد و 
نفس نفس زنان پاسخ داد: قربان! آخر عده ای از دوستانم 
به من می گویند که آواز تو از دور خوش است. به همین 

جهت است که من می دوم و می خوانم تا صدایم را از 
دور بشنوم و لذت ببرم.«

اما با کمک از مفهوم داستان و کمی تشبیه و قیاس 
می  توان حال و روز وعده های اقتصادی و شعارهای 
تحکم آمیز بعضی مسئولان در کنترل اقتصاد جامعه 
از نوع  یا کاهش قیمت یک شبه اجناس آن هم  و 
مواد خوراکی چون: لبنیات، نخود و عدس تا خودرو 
و ... را به صدای نه چندان خوش الحانی تشبیه کرد، 
که بعضی به اصطلاح حنجره طلایی ها از خود بیرون 
می تراوند. آوازی خارج از دستگاه)فالش(، که متاسفانه 

باعث ایجاد اعتماد به نفس کاذب خوش آوایی نیز در 
آن ها شده است. تا حدی که شاید بعضی در تنهایی 
خود به تعریف و تملق اَقربا در اداره این گونه وضعیت 
دل غَنج روند و در پندارشان متصور گردند که تمجید 
عده ای قلیل و قریب، مشتی از نمونهِ خروارِ بعید است. 
اما باید به مقام شامخشان عرض کرد متاسفانه بیراهه 
رفته اند. چون نوای دُهُل و آواز ناکوک این مخدومان، 
از دور هم چندان چنگی به دل نزده و جذبه ای خوش 
ندارد، از نزدیک که وامصیبتا. چه بگوییم؟! قضاوت 

با شما...

در حال حاضر برخلاف دستور معاون وزیر صنعت برای 
برگرداندن قیمت ها به سال ۱۴۰۰،  همچنان بازار با رشد 
قیمت ها در انواع کالاها روبه رو است. براساس اعلام 

کنندگان  مصرف  از  حمایت  سازمان  -رئیس  »تابش« 
خودسرانه  قیمت  افزایش  »هرگونه  تولیدکنندگان-  و 
غیرمنطقی است و از تولیدکنندگان انتظار می رود که 
مطابق مقررات تعیین شده اقدام کنند. افزایش قیمت 
بدون  هستند،  پیشینی  قیمت  مشمول  که  کالاهایی 
مصوبه ستاد تنظیم بازار غیر قانونی است و اگر بدون 
مصوبه تنظیم بازار و بررسی کارشناسی اسناد، نسبت به 
افزایش قیمت این کالاها اقدام شده باشد باید آنرا اصلاح 

و به قیمت های سال 1400 برگردانند.« 
وی کالاهایی که مشمول قیمت پیشینی هستند را لبنیات 
پر مصرف، شیرخام، حبوبات، گوشت مرغ، گوشت قرمز، 

تخم مرغ، قند و شکر، کودهای شیمیایی پایه، روغن خام 
و تصفیه شده خوراکی، دانه های روغنی، نهاده های دام 
و طیور، گندم، آرد، نان، برنج، رب گوجه فرنگی، کنسرو تن 
ماهی، دارو و مکمل های دام و طیور، ماکارانی، دارو و 
تجهیزات پزشکی، انواع خودرو، انواع شوینده، یخچال، یخچال 
فریزر، تلویزیون، ماشین لباسشویی، کاغذ مطبوعات، چاپ و 
تحریر، روغن موتور، لاستیک خودرو، انواع پوشک و دستمال 
کاغذی، خدمات پزشکی، درمانی، تشخیصی و آزمایشگاهی، 
حمل و نقل بار و مسافردرون و برون شهری و عوارض جاده 
ای و بندری، اعلام کرد و هشدار داد که هیچ بهانه ای در 

افزایش قیمت این کالا پذیرفته شده نیست.

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 

کشاورزیبازار بازرگانی

واردات واکسن کرونا به ایران از نیمه بهمن ماه ۱۳۹۹ آغاز شده و آخرین محموله 
وارداتی در ۲۶ فرودین ۱۴۰۰ بوده است که البته ترخیص این محموله های  آخر با 
حواشی نیز همراه بود. اطلاعات دریافتی از گمرک فرودگاه امام خمینی)ره( از این 
حکایت دارد که مجموع واردات واکسن کرونا به ایران تاکنون ۱۶۱ میلیون و ۹۳۳ 
هزار و ۷۲۸ دوز بوده است. بر این اساس چهار نوع واکسن وارد ایران شده که 
بیشترین میزان به »سینوفارم« با  ۱۳۳ میلیون و ۴۰۴ هزار و ۴۹۸ دوز اختصاص 

دارد که سهم آن از کل واردات واکسن ۸۲.۳ درصد است.
بعد از سینوفارم، واکسن«آسترازنکا« قرار دارد که واردات آن ۲۳ میلیون و ۳۱۳ هزار 
و ۳۰ دوز گزارش شده است و۴.۳ درصد واردات واکسن، سهم  آسترازنکا بوده است. 
اما »اسپوتنیک« دیگر واکسن وارداتی ایران است که تعداد آن به چهار میلیون و ۹۱ 
هزار و ۲۰۰ دوز می رسد و سهم ۲.۵ درصدی بین واکسن های وارداتی دارد. واردات 
واکسن »بهارات«با یک میلیون و ۱۲۵ هزار دوز کمترین واکسن وارداتی ایران است 

و سهمی کمتر از یک درصد بین این واردات دارد.
ورود واکسن به ایران به نحوی بوده که بعد از ورود به فرودگاه امام،  همواره با حمل 
یکسره و کمترین تشریفات گمرکی ترخیص می شود، روز جمعه)۲۶ فروردین ماه 

۱۴۰۱( چهار محموله به تعداد بیش از ۳.۸ میلیون دوز ترخیص شد.

روز گذشته »محمدمهدی برومندی« -معاون وزیر جهاد کشاورزی- گفت: با کاهش 
۴۸ درصدی قیمت کودهای فسفاته و پتاسه مصرفی در کشور، درختان تغذیه بهتری 
خواهند داشت که این اتفاق روی کیفیت، میزان تولید، مقاومت به سرما و آفات 

درختان میوه و در نتیجه قیمت تمام شده تأثیر می گذارد.
معاون امور باغبانی وزیر جهاد کشاورزی در گفتگو با خبرنگار اقتصادی اظهار داشت: 
با توجه به اینکه در سال جدید، قیمت کودهای شیمیایی فسفاته و پتاسه 48 
درصد کاهش یافته است، تأثیر بسیار مهمی در بهبود عملکرد محصولات باغی و 
کاهش هزینه های تولید دارد.  معاون امور باغبانی وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: 
با کاهش 48 درصدی قیمت کود که با دستور مستقیم وزیر جهاد کشاورزی صورت 
گرفت، مصرف کود افزایش می یابد و درختان تغذیه بهتری خواهند داشت که این 
اتفاق روی کیفیت، میزان تولید، مقاومت به سرما و آفات درختان میوه تأثیرگذار 

خواهد بود.
محمدمهدی برومندی در پایان تصریح کرد: وقتی هزینه های تولید کاهش می یابد در 
نتیجه قیمت تمام شده میوه نیز برای سال جاری کاهش می یابد که آنالیز جدیدی 
برای قیمت تمام شده میوه ها با توجه به کاهش هزینه کود و سایر هزینه های تولید 

در دست تهیه است.

»سید اسماعیل یزدان پناه« -مدیر عامل مرکز تجارت بین الملل و پایانه صادراتی آمل- 
به مردم توصیه کرده است که برنج کهنه نخرند زیرا زمان برداشت برنج های سال جدید 

نزدیک است و به قیمت های پایین تری عرضه خواهد شد.
بر اساس گزارش از بازار قیمت برنج طارم در بازار از کیلویی ۸۴ تا ۱۰۰ هزار تومان به 
فروش می رود این در حالی است که این برنج ها کیلویی ۶۰ تا ۶۵ هزار تومان از 
کشاورزان خریداری شده است، یعنی حدود ۳۵ تا ۴۰ هزار تومان هر کیلو برنج حباب 
قیمت دارد. مدیرکل دفتر بازرسی و نظارت بر کالاهای وزارت جهاد کشاورزی شب 
گذشته در برنامه صدا و سیما ضمن اینکه علت افزایش قیمت برنج را احتکار از سوی 
برخی سودجویان مربوط دانست از طرحی خبر داد که معتقد است تا یک هفته آینده 
می تواند قیمت ها را در بازار به نرخ های قبلی برگرداند. بر اساس این طرح »تا پایان 
ماه مبارک رمضان به همه واحدهای بازرسی و نظارت سراسر کشور دستور داده شده 
چنانچه بازرسان با محتکران و گرانفروشان روبه رو شوند، علاوه بر برخورد جدی با آنها 

به سازمان تعزیرات حکومتی برای صدور رای معرفی می شوند.
مدیرعامل مرکز تجارت بین الملل و پایانه صادراتی آمل همچنین از فراوانی برنج 
در انبارها خبر داد و گفت: برنج تنظیم بازاری هم به مراکز توزیع تحویل داده ایم و 
هیچ مشکلی از نظر تامین نیست و التهاب قیمت های به زودی فروکش می کند.

میوه امسال کمی
 ارزان می شود

قیمت واقعی 
برنج اعلام شد

تازه ترین گزارش
 از واردات واکسن
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77 میلیارد تومان به حساب ایتام و فرزندان محسنین البرزی واریز شد
»محمد محمدی فرد« -مدیر کل کمیته امداد امام خمینی )ره( البرز- از واریز بیش از ۷۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان سال 
گذشته به حساب  ایتام و فرزندان محسنین این استان خبر داد و گفت: اکنون ۳۱ هزار و ۱۷۹ حامی حمایت از یک هزار 

و ۵۵۲ یتیم و سه هزار و ۷۲۱ فرزند محسنین را در البرز برعهده دارند.

البرز

ائمه جمعه

انتظامی

انتظامی

شهری

»امام جمعه کرج«:

دستگاه های اجرایی در جامعه به وظایف خود عمل کنند

در البرز؛

دستگیر پنج اوباش سابقه دار

»امام  جمعه فردیس« تأکید کرد: 

اقتدار ارتش، مانع مستحکم در برابر زیاده خواهی دشمنان 

با 15 فقره سرقت؛

سارقان منزل در کرج دستگیر شدند

»رئیس اداره حفاظت محیط زیست چهارباغ«: 

پسماندِ شهرداری کرج باید ضوابط زیست محیطی را رعایت کند

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج با اشاره 
به معضلات و آسیب های اجتماعی جامعه، گفت: مشکلات 
با عمل  بلکه  »بایدها« حل نخواهد شد  با »ان شاءالله« و 

دستگاه های اجرایی به وظایف خود برطرف می شود.
آیت الله »سید محمد مهدی حسینی همدانی« روز 

گذشته در نشست ستاد امربه معروف و نهی 
از منکر البرز افزود: امربه معروف و نهی از 
منکر در کنار سایر فرایض نیست بلکه 
و  است  فرایض  همه  اساس  و  ریشه 

برترین فرضیه  می باشد.
از  الهی  ادیان  تمام  اینکه  بابیان  وی 

را  نبایدهایی  و  بایدها  خود  پیروان 
داشت:  بیان  خواسته اند، 

نیز  اسلام  دین  در 
درخواست تحقق بایدها 
و ترک نبایدها در قالب 
امربه معروف و نهی از 

منکر تعریف شده است.
آیت الله حسینی همدانی بابیان اینکه دین غیر از جنبه 
فردی یک جنبه اجتماعی دارد، گفت: یکی از اهداف دین 
روابط  تنظیم  و  اجتماعی  نظام  یک  تشکیل  جامعه  در 
بین افراد است بنابراین یک نهادی باید بر این موضوع 

نظارت کند.
وی در ادامه افزود: این معروفات باید در جان افراد 
جامعه بنشیند تا تبدیل به عرق و به عنوان هنجار 

دینی و اخلاقی در جامعه تثبیت شود.
باید  اینکه  بر  تاکید  با  همدانی  حسینی  آیت الله 
حیثیت اجتماعی را حفظ کرد، بیان داشت: باید کار را 

با ریشه ی فکری و فرهنگی انجام داد.
وی  با بیان اینکه جرم در کشور ارزان است، 
گفت: قانونگذار برای برخی جرایم جزای 
بسیار اندکی را قایل شده که جنبه 
بازدارندگی کافی ندارد که 

باید اصلاح شود.

جانشین فرمانده انتظامی البرز از دستگیری پنج نفر عاملان 
شرارت و قدرت نمایی با سلاح سرد در فضای مجازی و حقیقی 

در این استان خبر داد .
سرهنگ »محمد معظمی گودرزی« روز گذشته با اعلام این 
خبر اظهار داشت: به دنبال اعلام  نزاع و درگیری بین تعدادی 
اراذل و اوباش سابقه دار در منطقه حیدرآباد کرج و ایجاد رعب 
و وحشت و قدرت نمایی آنان با سلاح سرد، تیمی از ماموران 
پلیس اطلاعات و امنیت عمومی استان به نشانی اعلامی اعزام 

شدند.
وی اضافه کرد: بررسی های اولیه نشان از این داشت که یک  
اوباش سابقه دار استان با همکاری همدستانش با تعدادی از 
اراذل درگیر و کری خوانی داشته  که با اطلاع از حضور پلیس 

بلافاصله از محل درگیری متواری شدند.
کری  تصاویر  انتشار  با  افراد  این  افزود:   گودرزی  سرهنگ 
خوانی و قدرت نمایی با سلاح در فضای مجازی به دفعات 
نظم عمومی را مختل و باعث تشویش اذهان عمومی شده 
بودند که با شناسایی هویت متهمان، ماموران پلیس اطلاعات 
و امنیت عمومی استان در چند عملیات غافلگیرانه هر پنج  

اوباش را دستگیر کردند.
 وی گفت: متهمان به جرم ارتکابی اعتراف و پس از تکمیل 

پرونده به مراجع قضائی معرفی شدند.
وی خاطر نشان کرد: پلیس به هیچ عنوان قدرت نمایی اوباش 
در فضای مجازی و حقیقی را بر نمی تابد و با قدر با این اعمال 

که باعث ایجاد جو نا امنی می شود برخورد می کند.

امام جمعه شهرستان فردیس با اشاره به رشادت های دلیرمردان 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در هشت سال دفاع مقدس و عرصه 
های مختلف حماسی و امنیتی کشور گفت: امروز اقتدار ارتش 

اسلام مانع مستحکم در برابر زیاده خواهی دشمنان شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام »سید ابراهیم حسینی« 
روز گذشته با تبریک ۲۹ فروردین ماه روز ارتش جمهوری اسلامی 
ایران افزود: ارتش جمهوری اسلامی به عنوان یک ارتش مردمی 

و مکتبی در دنیاز ممتاز است.
وی بیان داشت: ارتشیان دلاور این حقیقت را اثبات کردند که 
شعار آنان ارتش فدای ملت است، این شعار در دوران انقلاب 
اسلامی عملی شد، در دوران مبارزه با پهلوی خائن ، ارتش 

رو در روی مردم قرار نگرفت، بعد از انقلاب در صف مقدم با 
امام و رهبری انقلاب بیعت کردند، کودتا نکردند و در خدمت 

استکبار قرار نگرفتند.
وی اظهار داشت: همچنین نیروهای قهرمان ارتش در دوران 
دفاع مقدس در کنار سپاه و بسیح فدای مردم شدند، در حوادث 
غیرمترقبه مثل سیل و زلزله در خدمت مردم بودند ؛ کمر خم می 

کردند تا پلی برای عبور مردم باشند.
با سپاه  ارتش  ناگسستنی  پیوند  فردیس گفت:  امام جمعه 
دشمنان را عصبانی کرد، البته یک عده منافق که به نام خلق 
قهرمان حرف می زدند، شعار انحلال ارتش دادند، اما امام )ره( 
محکم در برابر آنان ایستاد، این یک تجربه خوبی است که هرکس 
به نام مردم شعار می دهد، توئیت می زنند، صادق نیستند، بلکه 

چه بسا یک توطئه باشد.
حسینی افزود: اینکه علیرغم ۴۴ سال توطئه، اقدام نظامی، 
اقتصادی ، تبلیغاتی و تهدید آمریکا نتوانسته است هیچ غلطی 
بکند و آن کارشناس و تحلیلگر غرب می گوید باید اعتراف کنیم 
برخلاف کشورهای عربی، ایران برنامه منطقه ای خاصی دارد، 
امروز هر طرفی حضور در خاورمیانه را می خواهد حداقل باید 
روابط خود را با ایران داشته باشد و اینکه کاروان لجستیکی 
آمریکا در عراق مورد هدف قرار گرفت به این معناست که آمریکا 
در خاورمیانه جایی ندارد ، بلکه جبهه مقاومت خاورمیانه را 

جهنمی برای آمریکا قرار می دهد.

رئیس پلیس آگاهی البرز اعلام کرد: سارقان وسایل منزل با 
۱۵ فقره سرقت توسط ماموران آگاهی این استان در شهرستان 
کرج شناسایی و دستگیر شدند. سرهنگ »محمد نادربیگی« 
روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: در پی وقوع چند 
فقره سرقت پی در پی منازل  در مناطق عظیمیه و حسن 
آباد کرج با روش های بالکن روی و تخریب قفل در یک بازه 
زمانی کوتاه، بلافاصله بررسی موضوع در دستورکار پایگاه یکم 
پلیس آگاهی قرار گرفت. وی افزود: بررسی های اولیه بیانگر 
این بود که ۲ جوان با استفاده از ۲ خودروی تیبا و پراید ابتدا 
منازل خالی از سکنه را شناسایی و در ساعات پایانی شب با 
شیوه های بالکن روی و تخریب قفل وارد منازل شده و اقدام 
به سرقت اقلام با ارزش از قبیل طلاجات، لوازم تزئینی و 

منزل می کنند. وی اضافه کرد: کارآگاهان با انجام تحقیقات 
میدانی و بکارگیری اقدامات اطلاعاتی - پلیسی ردپای یکی 
از سارقان سابقه دار و حرفه ای منزل را در یکی از سرقت ها 
مشاهده کرده و با تحت نظر قرار دادن او متوجه شدند که 
نامبرده به همراه یکی از دوستانش سرقت های اخیر را انجام 
داده اند. نادربیگی خاطرنشان کرد: پس از تکمیل تحقیقات، 
کارآگاهان وارده عمل شده و در ۲ عملیات جداگانه هر ۲ 
متهم را دستگیر و به پایگاه یکم پلیس آگاهی منتقل کردند.

وی بیان داشت: متهمان در تحقیقات تکمیلی به ۱۵ فقره 
سرقت منزل اعتراف کردند و در این زمینه ۲ مالخر اموال 
مسروقه نیز دستگیر و به همراه سارقان به مراجع قضائی 

معرفی شدند.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان چهارباغ استان 
البرز با اشاره به بعضی تخلفات حمل زباله از کرج، گفت: 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج ملزم به رعایت ضوابط 

زیست محیطی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »بایرام محمودی« روز گذشته در 
جمع خبرنگاران به تخلف یک دستگاه کامیون حامل زباله 
 های شهری شهرستان کرج به دلیل عدم رعایت ضوابط و 
مقررات بهداشتی ومحیط زیستی و آلوده نمودن مسیرهای 
عبوری شهرستان چهارباغ اشاره کرد و افزود: متاسفانه ناوگان 
حمل ونقل زباله های شهری شهرستان کرج که از مسیرهای 
دسترسی شهرستان چهارباغ عبور می کنند،  بدلیل عدم 
استفاده از پوشش مناسب و اتخاذ تمهیدات لازم جهت 
جلوگیری از نشت شیرابه کلیه محورهای شهرستان چهارباغ  

بخصوص جاده قزلحصار، بلوار پیام، حریم منطقه حافظیه، 
شهرک ابریشم و محدوده روستای اسماعیل آباد شورقلعه بالا 

را آلوده کرده است.
به همین منظور کامیون متخلفی که  اظهار داشت:  وی 
موجب آلودگی محیط در مسیر مذکور شده بود شناسایی و به 

مراجع قضایی معرفی شد.
محمودی درادامه ضمن قدردانی از حمایت های فرماندار 
ناوگان حمل  کرد: چنانچه  شهرستان چهارباغ خاطرنشان 
و نقل پسماندهای شهری کرج ضوابط ومقررات بهداشتی 
ومحیط زیستی را رعایت نکنند ضمن پیگرد قضایی سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری کرج، از عبور کلیه کامیون های 
حامل زباله که ضوابط بهداشتی را رعایت نکنند، ممانعت به 

عمل خواهد آورد.

استانداری

»معاون استاندار« مطرح کرد:

لزوم حمایتِ افزونِ شرکت های بیمه از بیمارانِ خاص
سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز 
گفت: با توجه به هزینه های بالای خدمات درمان بیماران 

خاص نیاز به حمایت بیشتر شرکت های بیمه دارند.
به گزارش »دنیای هوادار«، مرتضی ولی پوری روز گذشته در 
نشست کمیته بیماران خاص و نادر استان البرز پیشنهاد داد 
تا دانشگاه علوم پزشکی استان آمار دقیق را در سامانه واحد 

جامعه هدف برنامه ریزی و طراحی کند.
وی گفت: مصوب شود هر بیمارستان دولتی چند تخت را 
به بیماران خاص اختصاص دهد و مهم تر ازا آن، انجمنی 
با همین نام تشکیل شود تا بحث ساماندهی بیماران خاص 

تسریع شود.
وی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب که فرموده  اند؛ »ما 
می خواهیم اگر کسی در خانواده مریض شد آن خانواده بیش 
از رنج مریض داری رنج دیگری نداشته باشد، باید کاری کنیم 
که بیمار جز درد و رنج بیماری درد دیگری نداشته باشد«، 
اظهار داشت: بیماران خاص در استان البرز بیش از سال های 

گذشته، نیاز به توجه و نگاه ویژه تری دارند.
ولی پوری، با بیان اینکه نام گذاری روز ملی تحت عنوان 
حمایت از بیماران نادر داریم، بیان داشت: همکاری هرچه 
بیشتر دانشگاه علوم پزشکی البرز با همه دستگاه ها ضرورت 

دارد.
وی با بیان اینکه بیماران خاص کاستی ها و مشکلات زیادی 
دارند که باید متولیان ورود کنند تا از حجم مشکلات آن ها 
کاسته شود، افزود: دستگاه ها موظف به عملیاتی کردن و 

اجرای آن هستند.
سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 

البرز تاکید کرد: خیران سلامت کمک به این بیماران را در 
دستور کار خود قرار دهند و تا حد امکان گره از مشکلات این 

بیماران بگشایند.
وی همچنین بر دسترس قرار دادن تخصص های لازم برای 
درمان بیماری، فراهم کردن داروها و تجهیزات مورد نیاز و 

حمایت مالی و توسط دستگاه های ذی ربط تاکید کرد.
ولی پوری گفت: آگاه سازی خانواده ها برای پیشگیری از بروز 
این نوع بیماری ها و آموزش عمومی در زمینه  پیامدها، علایم 
و نحوه تعامل با بیماران نادر و برطرف کردن نیازهای خاص 
دارویی و درمانی ، اقداماتی هستند که دستگاه های اجرایی 

مکلف به عملیاتی کردن و اجرای آن هستند.
بر اساس آمار ارائه شده توسط دانشگاه علوم پزشکی البرز  
هفت هزار و ۹۲۳ بیمار خاص  و ۱۷۴ نفر بیمار نادر در این 

استان هستند.
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فرهنگی
سایت های خبری بدون گواهی ثبت، برای اخذ مجوز اقدام کنند

هیأت نظارت بر مطبوعات طی فراخوانی مجدد، از همه گردانندگان سایت های خبری بدون گواهی فعالیت و 
ثبت، خواست که نسبت به ثبت درخواست اخذ مجوز فعالیت خود در سامانه جامع رسانه ها اقدام کنند. در 
این اطلاعیه تصریح شده است که این تصمیم در راستای اجرای بدون تبعیض قانون مطبوعات و حمایت از 

رسانه های دارای مجوز در مقابل رسانه های فاقد مجوز است و رسانه های غیر خبری، مشمول آن نیستند. 

سینما و تئاتر

با راه اندازی کارزاری توسط عوامل 
پشت صحنه سینما تاکید شد:

تعرض فقط به سینما محدود نیست
اخیرا جمعی از اهالی صنعت فیلم ایران با انتشار بیانیه ای 
خطاب به مسئولین امور سینمای ایران گفته اند: »شاید 
بپرسید ما که هستیم؟ ما را در فرش قرمزها، تندیس به 
دیده  زمانی  نقره ای  پرده  بر  ما  نام  ندیده اید، حتی  دست 
می شود که چراغ خروج سالن های سینما روشن شده است. 
ما آحاد صنعت فیلم ایران هستیم. با توجه به رفتارهای 
آسیب زا قلدر مآبی ها،  سوءاستفاده از جایگاه های حرفه ای و 
بداخلاقی های مستمر طی سالیان اکنون که این زخم کهنه 
دهان باز کرده و به شکل گسترده نزد افکار عمومی عیان 
گشته است، ما فن سالاران گمنام سینمای ایران که بارها 
در خفا از توهین و تحقیر و تبعیض گریسته ایم و با صبر 
یا خودتخریبی عمر گذرانده ایم، از شما روسای محترم امور 
سینمای ایران انتظار داریم تا برای صیانت از جسم، روح و 
روان ما مفادی لازم الاجرا به منشوری، اخلاقی حرفه ای برای 
درج در متن قراردادها تنظیم شود تا طرف اول قراردادها را 
موظف به تامین امنیت روانی، فیزیکی و اقتصادی برای 

طرف دوم گرداند.«
در این باره »ایمان غیرتمند« -دستیار کارگردان و بانی ایجاد 
این کارزار - در گفت وگویی توضیح داد: مهم ترین مسئله ای 
که باعث شد وارد این جریان شوم و متن بیانیه را بنویسم 
این بود که وقتی سمیه میرشمسی بعد از گذشت سال ها 
درباره عدم امنیت حرف زد،  خاطراتی از روزهای اول کارم 
در سینما و شرایط سختی که داشتم برایم زنده شد و اگرچه 
برداشت  جنسی  تعرض  با  بیشتر  شده  مطرح  حرف های 
می شود، اما آیا واقعاً امنیت فقط به این مبحث محدود 

می شود؟
او با بیان اینکه تعرض یا تجاوز در هر جای دنیا و در هر 
شغلی که باشید به شدت دردآور و محکوم است، ادامه 
داد: با نوشتن این متن می خواستم از همکارانم خواهش 
کنم مسئله را بزرگتر ببینیم چون امنیت فقط به مسئله 
تعرض جنسی محدود نمی شود. تجربه ای که من داشته و 
دارم و مطمئنم اگر این روند ادامه پیدا کند باز هم خواهم 
داشت، این است که بارها با همکارانی -چه بازیگر و چه 
فیلمبردار یا عوامل دیگر- در پشت صحنه مواجه شدیم که 
به دلایل غیرکاری از مسئله ای عصبانی بوده و به خود اجازه 
دادند سر صحنه فریاد بزنند، یا کارگردانی را داشته ایم که به 
خود اجازه می دهد با فریاد زدن سرصحنه شخصی را تخریب 
کند. مواردی بوده که برخی عوامل با سوءاستفاده از جایگاه 
حرفه ای خود خواستار تبعیض می شوند مثل غذای ویژه 
خوردن و این طور شده که سرمیزی که ۶۰ نفر نشسته اند 
متفاوتی  غذای  خود،  جایگاه  واسطه  به  نفر  دو  یکی 
می خواهند. در بخش فیزیکی هم مدتی قبل شاهد بودیم 

که یکی از همکاران ما با چاقو مورد حمله قرار گرفت.
وی افزود: در همین درگیری هایی که سر صحنه رخ داده 
بارها برای من پیش آمده که بخاطر قلدرمآبی ها چند روز 
افسرده بودم و حالم بد شده؛ خیلی ها این را تجربه کردیم 
ما  به  تا  نبوده  قانونی  که هیچ  بوده  این  دلیلش هم  و 
آموزش های لازم را بدهد که بدانیم هرگاه عصبانی شدیم، 
و  تحقیر  تخریب،  اجازه  موقعیتی،  و  جایگاه  هر  از  فارغ 
تعرض به دیگران را نداریم. بنابراین مسئله امنیت روانی 
بسیار گسترده است و ما امیدواریم با طرح این مسائل 
به لحظات سختی و  خودتخریبی هایی که تحمل کرده ایم 
فکر کنیم و نگذاریم برای نسل بعدی و در آینده سینما 

اتفاق بیفتد.
تربیت و آموزش ما  به  این ماجرا  غیرتمند گفت: کلیت 
از سنین پایین تر بر می گردد که باید یاد بگیریم قبل از 
احترام به جایگاه افراد، به انسان بودن آن ها احترام بگذاریم. 
این مهمترین نکته ای است که باعث می شود فریاد بزنیم 
و پشت هم بایستیم و امضا جمع کنیم. ما یاد گرفتیم 
سعادت و خوشبختی فردی در گرو سعادت و خوشبختی 
همگانی است؛ پس ما به عنوان نسل جدید تلاش می کنیم 

تا همه با هم خوشبخت و سعادتمند شویم.

دست به نقد

نگاهی به فیلم »تومان«: با تمرکز بر ساختار فصلی در روایت؛

مردی که دنیا را فروخت!
فراز اسدی- نویسنده و منتقد

در روایت های اساطیری یونان پادشاهی به نام »میداس« 
زندگی می کرد که علاقۀ بسیار زیادی به طلا داشت، و آرزوی 
دیرینه و همیشگی اش این بود که هرچیز که از آنِ اوست به 
طلا بدل شود. او تا پیش از این آرزو نیز جزو ثروتمندترین 
مردان زمان خود بود، اما طمع و عشق او به طلا پایانی 
نداشت. میداس به آرزوی خود رسید اما نمی دانست همین 
آرزو به نفرینی مرگبار بدل خواهد شد تا جایی که همسر و 

فرزند و تمام قصرش به طلا تبدیل شد.
»مرتضی فرشباف« در سومین تلاش سینمایی اش پس از 
فیلم های »سوگ« و »بهمن« به سراغ داستانی با ساختار 
مقولۀ  بر  شایسته ای  و  بسزا  تأکید  و  شخصیت محور 
است:  رفته  ایران  این سال های  سینمای  در  مقهورمانده 

میزانسن!
زندگی  نشیب  و  فراز  داستان  فیلم،  شاه پیرنگِ 
»داوود«)میرسعید مولویان( است. او نماینده نسل پرشور 
و حرارت و تمامیت خواه است، جوانی عصیانگر که طمع 
آرزوهایش از خود آن برتری می جوید، داوود تمام زندگی اش 

حول سه چیز می چرخد: محبوبش، دوستانش، و قمار. 

برای خلق  را  دیونیسوس  الگوی  به خوبی کهن  کارگردان 
شخصیت داوود استفاده کرده. شخصیت او برای پیش بردن 
و ادامۀ هرکدام از خواسته هایش تماما به احساسات و 
واکنش های شهودی خود اعتماد کرده و از اصول و منطق 
پیروی نمی کند. او که هرچه در داستان جلوتر می رود بیشتر 
به قدرت و احساسش کنترل پیدا می کند و کم کم، درونیات 
حسی خودش که در ابتدای فیلم بصورت پنهان و رمزآلود از 
دیگران پنهان می کرد را به معرض دید می گذارد. این حس 
تا حدی بر کاراکتر داوود تأثیر می گذارد که از جایی کاراکتر 
در ایگوی خود غرق می شود و هیچ چیز غیر از سرخوشی و 

سرمستی از پیروزی را نمی خواهد. 

تومان در روایت کلی خود دورانی از زندگی داوود که به 
چهار فصل تقسیم می شود را به بیننده نشان می دهد. داوود 
جوانی اهل گنبد که برای محقق شدن آرزوهایش تلاش 
بسیاری دارد و به کمک دوستش »عزیز«)مجتبی پیرزاده( 
و معشوقه اش »آیلین«)پردیس احمدیه( در تلاش است تا 
بتواند به فرمولی برای برنده شدن در شرط بندی های فوتبال 
برسد و بالأخره موفق هم می شود تا راهی برای اینکار پیدا 

کند.
شهوت پیروزی و حس اطمینان از موفقیت در شخصیت 
داوود در همان لحظات ابتدایی فیلم بر ما آشکار می شود، 
در ابتدای فیلم که به مناسبت عید قربان به خوردن غذای 
نذری مشغولند در سکانسی عزیز به سمت داوود می رود و 
درحالی که به او غذای نذری تعارف می کند، در جواب از 
داوود می شنود که »بذار این برگه ها رو بزنم خودم ۱۰ تا 

نذری می دم«.
احساس اطمینان از حواس شهودی و استمرار و حرص برای 
رسیدن به خواستۀ بزرگ ما را به یاد داستان میداس پادشاه 
می اندازد، اولین حس چشیدن طعم پیروزی در سکانسی 
است که داوود اولین برد شرط بندی را دشت می کند، حس 
قدرتی که بعد از خرید یک اتومبیل و غرور او در هنگامی که 
بدنبال آیلین می رود می بینیم گواه سرخوشی کاراکتر از طعم 
قدرت است، ابتدای مسیری که هنوز هیچکس نمی داند چه 
پایانی در انتظارش است، فرشباف به خوبی توانسته حس 
همذات پنداری بیننده را تحریک کند و حتی لمس شعف 
پیروزی داوود را در او بوجود بیاورد، همین روایت فصل 
به فصل دقیقا جایی است که می توانیم پرش های بزرگ 

شخصیتی در شخصیت اصلی فیلم را احساس کنیم.

شاید بتوان بزرگترین نکتۀ روایت را پرش های بلند طبقاتی 
در شخصیت و جایگاه زندگی داوود پیدا کرد، او در هر فصل 
جهشی کاملا بلند و با فاصله با شخصیت فصل قبلی خود 
پیدا می کند، در ابتدا و در فصل بهار که با هوشمندی کامل 
کارگردان ضرباهنگ فیلم بسیار تند، پلان های کوتاه تر و با 
رنگ های گرم تر دنبال می شود بیننده هنوز با قهرمان فیلم 
خواسته هایش  و  رؤیاها  می تواند  و  دارد  همذات پنداری 
را درک کند، داوود هنوز جوانی  است با احساساتی برای 

معشوقه و دوستانش و رویاهایی بزرگ در سر!  اما کم کم 
و از ابتدای فصل دوم شاهد تغییری بزرگ در سبک زندگی، 
رفتار، اولویت ها و حتی نوع پوشش داوود می شویم که 
را  داوود  نکته های جالب شخصیت  از  بتوان یکی  شاید 
همین غیر قابل  پیش بینی بودن او دانست، کاراکتر دقیقا در 
جایی که با او احساس همذات پنداری می کنیم با کنشی 
کاملا از سر احساسات و نه تعقل به ما رودست می زند و از 
چشممان می افتد و دقیقا در جایی از داستان که نمی توانیم 
حق را به او بدهیم تصمیمی از او دوباره ما را به شخصیت 

نزدیک می کند.

در ابتدای فصل تابستان که شاید گالری ای از زیبایی های 
برایمان  داوود  دنیای  شاهدیم،  آن  در  را  فیلم  بصری 
گسترده تر شده، بیننده تقریبا با دنیای فیلم ارتباط برقرار کرده 
و شخصیت ها را جدا کرده است، اکنون می دانیم جایگاه 
عزیز و آیلین کجاست، مثلثی که یکی از خُرده پیرنگ های 
مهم فیلم را شامل می شود، اتفاقی که کارگردان با زیرکی 
بیننده را متوجه آن می کند، علاقۀ عزیز به داوود و حس 
حسادت نسبت به عشق داوود به آیلین، نگاه های پر از 
سکوت و حسرت آیلین به داوود، و حتی در بارزترین لحظه 
در موقعیتی که عزیز از داوود می پرسد: »منو بیشتر دوست 

داری یا آیلین« ما را متوجه این مثلث می کند.
از  همدیگر  مقابل  در  شخصیت ها  کنش  و  موقعیت 

بارزترین اتفاقات این فیلم است، کارگردان به خوبی توانسته 
شخصیت ها و ذات درونی متفاوت آن ها را به تصویر بکشد 
شخصیت  پردازش  در  ذوقی  چنین  می توان  کاملا  که 
فرشباف را در سکانس درون قایق که معصومیت و پاکی 

آیلین را در مقابل شهوت قدرت داوود قرار داده تماشا کرد.
در فصل پاییز که فرشباف به خوبی به یکباره و با تغییر 
از  پس  سرمای  حس  متفاوت  قاب های  و  رنگ بندی 
سرخوشی تابستان را منتقل می کند، میداسِ قصه به تأثیر 
طمع خود پی می برد و بتدریج اتفاقات تلخ از راه می رسند. 
داوود که حالا بخاطر اتفاقات تلخی که برای یونس رخ داده 
خود را گناهکار می داند، دوری و تنهایی را انتخاب می کند، 
انگار دیگر هیچکدام از آن آرزوهای بزرگ برایش اهمیتی 
و  زندگی  لذایذ  اتصال  نقطۀ  او  برای  یونس  انگار  ندارند، 
خودش بوده، او که حالا عشقش آیلین را از دست رفته 
می بیند و عزیز را از هم از خود دور کرده، با تمام قدرتش 
توان حل مشکلش را ندارد، او نمی تواند پاهای یونس را به 
او برگرداند و هنوز مجذوب قدرتش است، اما این بار دیگر به 
خود اهمیت نمی دهد، انفکاک جز اصلی فصل سوم است، 
جدایی و فاصله گرفتن خُرده پیرنگ ها از همدیگر بیننده را 
کمی گیج می کند و قصه های فرعی کمی از دستش در 

می رود. 
با ورود به فصل آخر فیلم، به یکباره با روند خودتخریبی 
داوود مواجه می شویم. خودکشی یونس )که برای بیننده 
بوضوح هم نمایش داده نشده به مانند مصدومیتش که فقط 
از فیلم پروژکتور داخل خانه نمایش داده می شود( آخرین 
ضربه بر روان داوود است، او که اکنون متوجه شده نفرین 
میداس تمام زندگی اش را فرا گرفته به سمت ویران کردن 
تمام چیزهایی که برایشان تلاش کرده بود می رود، او به 

عمد در تمام شرط بندی ها گزینه های اشتباه را وارد می کند 
و هر بار پس از باخت، انگار کمی از حس گناه و بیهودگی 
خویش می کاهد. او می خواهد تاوان تمام بدبیاری ها و 
اتفاقات گذشته را پرداخت کند. حتی خواهش او از عزیز 
برای حدس زدن اینکه کدام تیم برنده می شود هم گواه 

همین میل است.
او که دیگر هیچ چیز برای از دست دادن ندارد به یکباره و 
در تغییری درونی به فکر این می افتد که بتواند انتقام 
یونس را از خلیفه سلطان بگیرد و برای این کار با نقشه ای 
از قبل تعیین شده او را که از بزرگترین مافیای شرط بندی 
و اسب سواری شهر است غافلگیر می کند و تمام پول های 

شرط بندی شده را برنده می شود.
کارگردان حتی در پایان فیلم هم ثابت می کند که نمی خواهد 
اسیر کلیشه های داستانی همیشگی سینمای ما بشود و با 
پایان گل درشت »آخروعاقبت قمار، تباهی است« به بدرقۀ 
بیننده نمی رود، بلکه تباهی و اوج بد شانسی کاراکتر را با 
برنده شدن دوباره در آخرین مسابقۀ شرط بندی ای که انجام 
می دهد به تصویر می کشد. خُرده پیرنگ های متعدد و روابط 
کاراکترها در جاهایی از فیلم گنگ و  گیج کننده می شود 
که میتوان حدس زد کارگردان به عمد چنین اتفاقی را در 
فیلم جای داده؛ بطور مثال بسیاری از کسانی که فیلم را 
دیدند تصور این را داشتند که نامزد عزیز همان آیلین است 
و عزیز به داوود خیانت کرده. سکانسی که عزیز با نامزدش 
به خانه می آید و یونس تلاش می کند تا ببنید که دختر 
کیست، کارگردان با زیرکی بیننده را در زاویۀ دید یونس قرار 
می دهد تا ما هم مثل او به اشتباه بیفتیم.یا در سکانسی که 
بسیاری از تماشاگران فیلم متوجه نمی شوند که عزیز بدلیل 
پدرشدن زودتر از موعد مجبور به ازدواج است؛ حتی اینکه 
چه بر سر عزیز می آید! در صحنۀ پایانی که او به دست افراد 

خلیفه سلطان می افتد در هاله ای از ابهام است.

بی نقصِ »میرسعید  باز  در  فیلم  نکاتِ درخشانِ  از  یکی 
مولویان« است. او کاملا توانسته شخصیت داوود را پیاده 
کند، دمدمی مزاج بودن، حس قوی تعیین قلمرو به مانند 
نرینگی  حتی  موفقیت،  از  اطمینان  و  غرور  رهبر،  یک 
برجسته ای که توی ذوق معشوقه اش می زند هم کاملا 
باورپذیر است. تمام این ها را در کنار تغییر رفتاری بسیار 
با جزئیات شخصیت از فصلی به فصل دیگر و سفر درونی 
و زوال قهرمان از ابتدا تا انتهای فیلم قرار دهیم می توان 
با اطمینان بگوییم که میرسعید مولویان روزهای بسیار 
درخشانی در سینمای ایران را انتظار می کشد. او که از دنیای 
تئاتر آمده و برای اولین بار در این فیلم جلوی دوربین سینما 
رفته، توانسته استعداد خود را بسیار زود ثابت کند و جای 

پای محکمی برای خود بسازد.

نکتۀ جالب دیگر این است که تمامی عوامل فیلم تومان 
به غیر از پردیس احمدیه و مجتبی پیرزاده اولین کار سینمایی 
بلند خود را تجربه می کنند. با توجه به موفقیت های تکنیکی 
و فرمی فیلم می توان این نکته را اتفاقی بسیار خوب و 
مبارک دانست، آن هم در دوره ای که با دیدن تیتراژ فیلم ها 
و تکرار اسامی در تمامی آثار احساس قحط الرجال عوامل به 

ما دست می دهد! 
ناموفق  تجربۀ  از  بعد  موفق  اثری  تومان  کلی،  نگاه  در 
کارگردان در بهمن است. جسارت فرشباف در ایجاد فرم، و 
همچنین روایتی متفاوت با تیمی کاملا جوان و کم تجربه 
توانسته اتفاقات خوبی را برای این فیلم ساز جوان رقم بزند. 
قطعا اثر بی نقص نیست و گنگ بودن گاه و بی گاه، تعدد 
خُرده پیرنگ ها، پرش هایی با فاصله، از اندک ضعف های فیلم 
هستند.، اما می توان به این نتیجه رسید که امثال مرتضی 
فرشباف که برای تحقق خواسته های خودشان جرأت راه رفتن 
بر روی لبۀ تیغ منتقدان را دارند، بیشتر بدردِ سینمای نحیفِ 
ایران می خورد تا سازنده ای که برای تشویق های متعدد از 

هیچ سفارشی سازی ای دریغ نمی کند.
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ورزشی
300 میلیارد پول پذیره نویسی سهام در حساب باشگاه استقلال

در روزهای پایانی سال بود که پذیره نویسی سهام استقلال انجام شد و مبلغی که باید به این باشگاه پرداخت می شد به حدود 
300 میلیارد رسید. حالا از ساختمان باشگاه استقلال خبر می رسد این پول ظرف روزهای اخیر به حساب باشگاه واریز شده 
است، هرچند که هنوز مشخص نیست آیا آبی ها اجازه برداشت این مبلغ را دارند یا نه. در صورتی که باشگاه استقلال بتواند 

این مبلغ را برداشت کند تمام بدهی های گذشته و هزینه های جاری این باشگاه پرداخت خواهد شد.

سوژه

»طارمی« دومین در هت تریک، گلزن
 و پاسور لیگ پرتغال؛

شاهکــار!
تیم فوتبال پورتو از هفته سی ام لیگ فوتبال پرتغال 
به مصاف پورتیموننزه با حضور پیام نیازمند رفت و با 
نتیجه ۷ بر صفر به پیروزی رسید. طارمی در این دیدار 
درخشید و با عملکرد خیره کننده  خود موفق شد هت 
تریک کند. او در دقایق ۱۹، ۳۴ و ۴۷ گلزنی کرد و یک 

پاس گل هم داد.
هت تریک: مهدی طارمی دومین هت تریک فصل خود 
را در این دیدار انجام داد. داروین نونز، مهاجم اروگوئه ای 
تیم بنفیکا توانسته است با ۳ بار بیش ترین هت تریک را 

در لیگ پرتغال در این فصل داشته باشد.
بیش ترین گل: مهاجم ایرانی با زدن سه گل در این دیدار 
۱۸ گله شد و در رده دوم جدول گلزنان قرار گرفت. باز 
هم در این بخش مهاجم اروگوئه ای بنفیکا پیشتاز است. 
داروین نونز با ۲۴ گل در رده نخست جدول گلزنان لیگ 

پرتغال قرار دارد.
بیش ترین پاس گل: طارمی با پاس گلی که در دیدار برابر 
پورتیموننزه داشت توانست به رکورد ۱۳ پاس گل برسد 
و بعد از رافا سیلوا، بازیکن بنفیکا در رده دوم این بخش 

نیز جای داشته باشد.

آمار طارمی در رقابت های لیگ پرتغال:

۲۰۱۹-۲۰:  ۳۰ بازی - ۱۸ گل
۲۰۲۰-۲۱: ۳۴ بازی - ۱۶ گل
۲۰۲۱-۲۲: ۲۸ بازی - ۱۸ گل

در واقع طارمی توانست با هت تریک برابر پورتیموننزه 
بهترین رکورد خود در یک فصل لیگ پرتغال برسد.  به 
لیگ سخت  گلزنان  جدول  صدر  به  او  رسیدن  چند  هر 
رکورد  می تواند  دیگر  گل  زدن یک  با  طارمی  ولی  است 
مهاجم  ببخشد.  بهبود  پرتغال  لیگ  در  را  خود  شخصی 
در  است  توانسته  رقابت ها  تمامی  در  هم چنین  ایرانی 
فوتبال پرتغال در ۹۰ بازی ۴۵ گل ثبت کند که آمار یک 

گل به ازای هر دو بازی است.

موضع صریح »وزیر ورزش« درباره تیم ملی؛

تصمیم گیرنده  فدراسیون

 فوتبال است!
این روزها سوال روز و مهم خبرنگاران ورزشی این است 
که »تکلیف سرمربی تیم ملی چیست و آیا اسکوچیچ در 
قطر روی نیمکت ایران می نشیند یا خیر؟« این سوال مهم 
را یکی از خبرنگاران محلی در استان اردبیل از وزیر ورزش 
پرسید. حمید سجادی در پاسخ به این سوال به نکته ای 
فدراسیون  زمین  در  توپ  می دهد  نشان  که  کرد  اشاره 
فوتبال است و فدراسیون هر تصمیمی بگیرد با حمایت 
وزارت ورزش روبه رو خواهد شد. وزیر ورزش در پاسخ به 
این سوال گفت: »در خصوص مربی تیم ملی فوتبال، ما 
قاطعانه از تصمیمات فدراسیون حمایت می کنیم. فعلا 
است.  ملی  تیم  از سرمربی  فدراسیون حمایت  تصمیم 
البته اینها تصمیم فدراسیون و کادر فنی است که من 

برایشان آرزوی موفقیت دارم.«
با این موضع وزیر ورزش باید منتظر ماند و دید فدراسیون 
جام  در  ملی  تیم  نیمکت  برای  تصمیمی  چه  فوتبال 
جهانی می گیرد. آیا فدراسیون طرف موافقان اسکوچیچ 
را می گیرد و نیمکت ایران در جام جهانی را به او هدیه 
می کند یا این که تصمیم به تغییرات می گیرد و سرمربی 

جدیدی را برای تیم ملی برمی گزیند؟«

دیالوگ

»رئیس هیاتُ فوتبال استان اصفهان« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

متولی فوتبال خراسان رضوی باید درخصوص حوادث مشهد گزارش دهد

»علی طاهری« -رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان- در 
گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« در خصوص 
حواشی اتفاقات پیش آمده در جریان بازی ایران و لبنان 
اظهار  داشت،  کشورمان  برای  که  بازتابی  و  مشهد  در 
کرد: متاسفانه اتفاق خوبی نبود و در ادامه هم بازتاب 
مطلوبی به دنبال نداشت و متولی فوتبال استان خراسان 
رضوی باید گزارشی را به فدراسیون ارائه دهد تا آن ها هم 
جوابگوی مسئولان کشوری و اعضا مجمع باشند؛ اعضا 
مجمع فدراسیون با ۳۲ امضا درخواست بررسی اتفاقات 
مشهد و شفاف سازی در این زمینه بودند که امیدواریم 

دیگر شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.

وی در پاسخ به این سوال که باتوجه پیشنهاد میزبانی 
اصفهان، چرا این مسابقه در مشهد برگزار شد، گفت: با 
توجه به اینکه این رویداد بین المللی تلقی می شود و 
قبولی  داشتند،  آن  روی  ویژه ای  نظارت   FIFA و   AFC
میزبانی مستلزم هماهنگی بین مسئولان سازمان های 
اجرایی از جمله استانداری، شهرداری، ستاد کرونا، اداره 
کل ورزش و جوانان و همچنین تأمین اعتبارات برای 
از  که  کوتاهی  زمان  مدت  به  بنا  که  داشت  میزبانی 
زمان ارسال نامه در تاریخ ۲۵ بهمن ماه به هیأت فوتبال 
استان و ضرب الاجل هفت روزه و همچنین عزل رئیس 
فدراسیون در این زمان رخ داد با بررسی تمام جوانب و 
میزبانی های بسیار خوب اصفهان در رویدادهای گذشته 
به این نتیجه رسیدیم که زمان کافی برای هماهنگی ها 
و سایر موارد کم است و ممکن است اتفاقات خوبی در 

اصفهان رخ ندهد.

طاهری در ارتباط با وضعیت فعلی فدراسیون تصریح 
با  کرد: فدراسیون فوتبال دارای اساسنامه ای است که 
سایر فدراسیون ها متفاوت است و ۸۷ عضو دارد، اعضا 
مجمع در تاریخ اول اسفندماه ۱۳۹۹ به این نتیجه رسیدند 
که سکان هدایت فدراسیون فوتبال را به عزیزی خادم 
بسپارند و همان مجمع اعضا هیئت رئیسه را انتخاب 
کرد که براساس اساسنامه نیز اختیار دارند در خصوص 
عملکرد ریاست فدراسیون نیز تصمیم گیری کنند؛ اتفاق 
این بود که در تاریخ ۲۸ بهمن ماه ۱۴۰۰ با استفاده از 
مفاد همین اساسنامه اعضا هیئت رئیسه تصمیم به 
عزل رئیس فدراسیون کرفتند، اما برای عزل دائم نیاز به 
مجمع عمومی است که ۱۰ خرداد ماه برگزار می شود، که 

۸۷ نفر باید در این خصوص تصمیم گیری کنند.
رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان در خصوص شرایط 
تیم ملی فوتسال و حضور وحید شمسایی در رأس تیم 
ملی فوتسال گفت: بعد از جام جهانی لیتوانی رئیس 
فدراسیون و اعضا و مدیران فوتسال فدراسیون تصمیم به 
تغییرات در کادر فنی تیم ملی فوتسال گرفتند و به این  
جمع بندی رسیدند که وحید شمسایی سکان هدایت تیم 

ملی فوتسال را در دست بگیرد، با توجه به پوست اندازی 
که در تیم ملی شده برای وی آرزوی موفقیت داریم.

وی با اشاره به پیشنهاد برگزاری اولین دوره مسابقات 
فوتسال جام باشگاه های آسیا در سال ۸۸ از سوی باشگاه 
فولاد ماهان و میزبانی اصفهان، خاطرنشان کرد: در آن 
زمان علی کفاشیان و ترابیان از این پیشنهاد استقبال 
کرده و در آسیا نیز مورد موافقت قرار گرفت و در رقابتی 
نزدیک با قطر میزبانی به اصفهان و باشگاه فولادماهان 
داده شد که با قهرمانی این تیم و میزبانی خوبی که 
و  اصفهان  فوتسال  برای  را  خوبی  اتفاقات  داشتیم 

کشورمان رقم زد.

طاهری اضافه کرد: در شرایط فعلی با انصراف امارات، 
باشگاه گیتی پسند درخواست میزبانی داده است که با 
تماس تلفنی و ارسال نامه به دبیرکل فدراسیون خواستار 
درخواست میزبانی داشتیم و دبیرکل فدراسیون نیز قول 
همکاری دادند؛ با توجه زمزمه هایی مبنی برای برگزار 
 AFC نشدن مسابقات است و در صورت مجاب شدن
به برگزاری مسابقات با توجه به اینکه مهدی تاج هنوز 
ریاست کمیته فوتسال آسیا را در اختیار دارد و سال های 
گذشته نیز این مسابقات در جنوب شرق آسیا برگزار شده، 
شانس ایران و اصفهان برای گرفتن این میزبانی بسیار 

بالا است.

رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان در پاسخ به سئوالی 
در خصوص شروع کار مدارس فوتبال و ضوابط حاکم 
برای آن گفت: زمان آمدن من به هیأت فوتبال درست 
زمانی بود که شرایط شیوع ویروس کرونا بسیار بد بود و 
تمامی جوانب و سطوح را تحت تاثیر خود قرار داده بود، 
اما مدتی است که با واکسیناسیون انجام شده کمی تب 
آن فروکش کرده است؛ رده های پایه و جوانان یکی از 

رده های آسیب دیده در این مدت بود.
وی ادامه داد: خوشبختانه امسال کمیته جوانان هیأت 
در اختیار فردی کاردان است که از مدیران ارشد آموزش 
و پرورش و فوتبالیست های قدیمی است که به نوعی 
استخوان خورده فوتبال است، امیدواریم با دیدگاه های 
خوب و متفاوتی که ایشان دارند شاهد اتفاقات خوبی در 

رده پایه و جوانان باشیم.
طاهری همچنین در مورد خلاُ فوتبال ساحلی و نداشتن 
را  تیم  این  تیم فرش حداد که  برای  استاندارد  زمین 
داشت،  وا  اصفهان  از  خارج  میزبانی های  به  مجبور 

دارد،  زیادی  خلاهای  اصفهان  فوتبال  گفت: 
نداشتن زمین فوتبال ساحلی استاندارد یکی 
از آن ها است، هیأت فوتبال استان اصفهان 
با قدمتی ۷۵ ساله از داشتن یک ساختمان 
دستگاه های  تمام  است؛  محروم  اداری 

امکانات  حداقل  نوعی  به  اجرایی 
است  ساختمان  یک  داشتن  که 
موضوع  این  که  هستند  دارا  را 
استان  فوتبال  هیأت  مورد  در 
رخ نداده است؛ هیأت فوتبال 
استان که متولی فوتبال با ۲۸ 
است  زیرمجموعه  شهرستان 
و  ندارد  اداری  ساختمان  یک 
این مسئله در شهرستان ها نیز 

دیده می شود که امکانات خوبی زیرساختی ندارند که در 
شاُن فوتبال این استان نیست.

رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان تاکید کرد: هیأتی 
فوتبال  بانوان،  رده جوانان،  در  فوتبال  باید متولی  که 
ساحلی، فوتسال و سایر حوزه ها باشد و همه نیز توقعات 
زیادی از آن دارند، داشته های بسیار کمی دارد، به جرأت 
می توان گفت در حوزه زیر ساخت ها صفر هستیم و یا 
حتی زیر آن و باید تلاش کنیم با کمک مسؤولان استان 

بتوانیم به حداقل ها برسیم.

با حضور  از زمان ورود به هیأت  وی خاطرنشان کرد: 
مدیرعامل فرش حداد جلسات متعددی با مدیران شورای 
شهر، شهرداری و مسؤولان ناژوان داشتیم که متأسفانه 
تاکنون مشکل حل نشده است، مدیرکل ورزش و جوانان 
نیز به عنوان متولی ورزش استان در جریان تمامی این 
مشکلات قرار دارد  و قرار است اتفاقات خوبی در این 
که  همانگونه  کرد  ابرازامیدواری  وی  دهد،  رخ  زمینه 
فوتبال و فوتسال اصفهان در میادین داخلی و بین المللی 
آوازه خوبی دارد، در فوتبال ساحلی نیز این اتفاق میمون 

رخ دهد.

برای من بعنوان رئیس هیأت فوتبال  افزود:  طاهری 
استان این مسئله خوشایند نیست که استان کویری 
مثل یزد در فوتبال ساحلی حرف اول را بزند اما استان 
اصفهان در این مورد عقب  بماند که امیدواریم با حمایت 
اداره کل ورزش و جوانان، شهرداری اصفهان و بخش 

خصوصی شاهد خبرهای خوبی در این زمینه باشیم.
اصفهان گفت:  فوتسال  در خصوص وضعیت  طاهری 
اتفاقات خوبی در سال گذشته برای فوتسال اصفهان 
رخ داد، قهرمانی گیتی پسند بعد از سال ها در لیگ برتر 
بسیار خوب  ازاتفاقات  رشته  این  به  سپاهان  ورود  و 
فوتسال استان بوده، همچنین داشتن دو نماینده در 
نشان  دوم  دسته  در  نماینده  پنج  و  اول  دسته  لیگ 
این  قطب های  از  یکی  اصفهان  که  است  این  دهنده 
رشته محسوب می شود و به جراُت می توان گفت در ۲۵ 
شهرستان استان مسابقات جام رمضان در حال برگزاری 
است و فوتسال اصفهان مسیر خودش را پیدا کرده و 
حرف اول را در ایران و آسیا می زند، زیرا فوتسال طرفداران 

خاص خود را دارد.
رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان در پایان در خصوص 
در  باید  که  تصمیماتی  و  فوتبال  فدراسیون  مجمع 
خصوص عزل ریاست فدراسیون فوتبال گرفته شود 
گفت: مجمع فدراسیون فوتبال دهم خرداد برگزار 

می شود که به يقين تصمیم گیری مهمی است.
وی به حسن اساسنامه جدید اشاره کرد و گفت: 
روُسای هیأت های فوتبال، مدیرعاملان باشگاه ها، 
بخش  دو  در  بازیکنان  داوران،  مربیان، 
که  دارند  نمایندگانی  بانوان  و  آقایان 
دخیل  تصمیم گیری  این  در  همگی 
به دنبال رقم زدن  هستند و همگی 
اتفاقات خوب برای فوتبال کشورمان 
است، که امیدوارم هر چه به صلاح 
ایجاد  موجب  و  است  کشور  فوتبال 
می گردد،  فوتبال  برای  خوب  منافع 

گرفته شود.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

»علی طاهری« -رئیس هیأت فوتبال استان اصفهان- در گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« در خصوص حواشی 
اتفاقات پیش آمده در جریان بازی ایران و لبنان در مشهد و بازتابی که برای کشورمان داشت، اظهار کرد: متاسفانه اتفاق خوبی نبود و 

در ادامه هم بازتاب مطلوبی به دنبال نداشت و متولی فوتبال استان خراسان رضوی باید گزارشی را به فدراسیون ارائه دهد تا آن ها هم 
جوابگوی مسئولان کشوری و اعضا مجمع باشند؛ اعضا مجمع فدراسیون با ۳۲ امضا درخواست بررسی اتفاقات مشهد و شفاف سازی در 

این زمینه بودند که امیدواریم دیگر شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.
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ورزشی

دیدگاه

اخیراً نامه ای از سوی »ابوالقاسم کریمی« -معاون اداری 
و مالی نهاد ریاست جمهوری- منتشر شد، مبنی بر اینکه 
»سیدرضا صالحی امیری« -رییس کمیته ملی المپیک- از 
اول اردیبهشت ماه 1401 حائز شرایط بازنشستگی است و 
ماموریت او در کمیته ملی المپیک پایان می یابد. اما اکنون 
دوباره نامه جدیدی از سوی نهاد ریاست جمهوری به کمیته 
ملی المپیک ارسال شده که ماموریت صالحی امیری تمدید 

شده است.
همچنین »محمود عبدالهی« -مدیر روابط عمومی کمیته 
ملی المپیک- در این مورد گفت: »ماموریت آقای صالحی 
امیری تا پایان شهریور 1401 از سوی نهاد ریاست جمهوری 
تمدید شده است. از طرفی او دانشیار دانشگاه است و تا 
65 سالگی امکان فعالیت دارد و در حال حاضر نیز 61 ساله 
است. از طرفی در اساسنامه کمیته ملی المپیک هم به 
صراحت اعلام شده ریاست کمیته شغل نیست بنابراین 

مشکلی وجود ندارد.«
اما یقینا یکی از بهترین خبرها برای ورزش ایران در سالِ 
سیدرضا  مدیریت  تداوم  آسیایی  بازی های  به  منتهی 
است.  المپیک  ملی  کمیته  ریاست  در  امیری  صالحی 
صالحی امیری اگرچه یکی از سیاسی ترین مدیران در ورزش 

و در کمیته ملی المپیک است، اما هرگز سعی نکرده که 
کمیته المپیک را وارد بازی های سیاسی کند و در مقابل 
از قدرت و نفوذ مدیریت خود در دولت قبلی و همچنین 
اعتباری که هم اکنون نزد بسیاری از سیاسیون دارد در 
جهت منافع ورزش بهترین استفاده را کرده است. از طرفی 
کمترین اصطکاک بین وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
را هم در این 4 ساله ندیده ایم در حالیکه در گذشته همیشه 
بین این دو نهاد درگیری های ریز و درشتی بوده است. 
آنقدر هم ورزش از این اختلافات ضربه خورده است و البته 
منافع برخی فرصت طلبان هم در همین اختلافات است.

در یک دوره از بازی های آسیایی بر سر اینکه رییس کمیته 
یا رییس سازمان ورزش زودتر وارد سالن شود درگیری 
)فیزیکی( بود! اگر این یکی زودتر می رسید آن یکی به 
یک سالن دیگر می رفت و اگر تلویزیون برای گفت وگو 
با مسئولین می آمد، اطرافیان دوطرف سعی در کشاندن 
دوربین به سمت رییس خود داشتند. اینها ظاهر قضیه 
بود و در برنامه ریزی های کلان و آنجا که منافع ورزش ایران 
مطرح بود یکی موافقت می کرد دیگری مخالفت چون هر 

کدام می خواستند به نام خود ثبت کنند.
طبع  آنقدر  امیری  صالحی  سیدرضا  اما  و 
بلندی دارد که وارد این بازی ها نمی شود. 
معتقدند  ورزشی  فدراسیون های 
کم دردسرترین دوره را سپری کرده اند و برای 

جذب بودجه نیازی نیست به این و آن 
التماس کنند چون سر موقع و دقیق 
بودجه فدراسیون ها را کمیته ملی 

البته  و  می کند  واریز  المپیک 
راهکارهای رییس کمیته 

المپیک هم برگرفته از بینش سیاسی بالای او و راهگشا 
بوده است. البته در کنار وی، کیکاووس سعیدی به عنوان 
دبیر کل کمیته ملی المپیک یک مدیر کاملا ورزشی و 
مورد وثوق و اقبال فدراسیون ها و جامعه ورزش است که 
نقش بسیار مهمی در کمک به فدراسیون ها ایفا می کند و 
البته سعیدی هم یکی از مدیران کاربلد و بی حاشیه است.
باشیم که در سال منتهی  باید خرسند  این توضیح  با 
ارتباط  این ترکیب حفظ شده است.  بازی های آسیایی 
خوب بین وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک به خصوص 
با کمیته ملی  دنبال تعامل  شخص دکتر سجادی که 
المپیک است، نقشی محوری و تعیین کننده دارد. این 
خبر خوب را به فال نیک می گیریم و امیدواریم ورزش 
ایران در بازی های آسیایی هانگژوی چین بهترین عملکرد 

را داشته باشد.
البته دولت و مجلس هم باید در بحث بودجه توجه ویژه ای 
به هردو نهاد یعنی کمیته المپیک و وزارت ورزش داشته 
باشند، چرا که کسب مدال و افتخارآفرینی توسط قهرمانان 
ما در عرصه بازی های آسیایی ارزشی بیش از هر بودجه ای 
دارد، بنابراین کمک کنیم تا قهرمانان وطن در هانگ ژو 
باعث احیای غرور و خودباوری ملی باشند. جامعه در 
حال حاضر بیش از هر زمانی به خودباوری و امید 
نسل جوان نیاز دارد و یقیناً هیچ چیز دیگری به 
اندازه قهرمانی ورزشکاران ما در آسیا نمی تواند 
و  شاد  روحیه  و  اتحاد  عامل 
پرنشاط باشد. پس لطفاً ردیف 
بیشتر  را  خاص  بودجه های 
متوجه وزارت ورزش و کمیته 

ملی المپیک کنید.

دیالوگ

»رئیس دپارتمان حقوقی فدراسیون فوتبال«: 

در صورت آزادی نایب رئیس 
فدراسیون، هیئت رئیسه 

مشکلی نخواهد داشت
فدراسیون  حقوقی  دپارتمان  -رئیس  فغانپور«  »صفی الله 
فوتبال- توضیحاتی را در خصوص اینکه جلسات هیئت رئیسه 
این فدراسیون با چه تعداد از اعضای آن به حدنصاب می رسد 

ارائه کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا؛ رئیس دپارتمان 
حقوقی فدراسیون فوتبال در گفت وگویی در خصوص اینکه 
با توجه به بازداشت نایب رئیس فدراسیون فوتبال، امکان 
برگزاری جلسات هیئت رئیسه به خاطر نرسیدن به حدنصاب 
نیست، اظهار داشت: امکان دارد نایب رئیس بازداشت شده 
فدراسیون فوتبال همین فردا آزاد شود و فعلا هم خبری از 
برگزاری جلسه هیئت رئیسه نیست. پس با مشکلی در این 

خصوص مواجه نیستیم. 
وی در مورد اینکه هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال با چند نفر 
از اعضا رسمیت پیدا می کند و آیا مشکل رسمیت پیدا کردن 
جلسات هیئت رئیسه با حضور نایب رئیس بازداشت شده 
حل می شود ، گفت: ما در سال تنها ۹ جلسه هیئت رئیسه 
داریم. البته تعداد اعضای قانونی هیئت رئیسه ۹ نفر هستند 
و با استعلامی که از کنفدراسیون فوتبال آسیا گرفتیم ۲ نفر 

دیگر عضو هیئت رئیسه نیستند.
رئیس دپارتمان حقوقی فدراسیون فوتبال در واکنش به این 
موضوع که صحبت هایش متناقض است و جلسات هیئت 
رئیسه بر اساس تعداد کل اعضا که در اساسنامه آمده رسمیت 
پیدا می کند، تصریح کرد: اساسنامه فدراسیون فوتبال قابل 
تفسیر است و برداشت های متفاوتی از آن می شود. در بندی 
از اساسنامه آمده که تصویب تصمیمات بر اساس ۵۰ درصد 

آرای مثبت اعضای حاضر در جلسه باشد. 
وی ادامه داد: نمی توان به صراحت گفت که رسمیت پیدا کردن 
جلسات هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال باید با چند نفر باشد و 
باید در این خصوص استعلام بگیریم. البته هنوز اتفاق خاصی 
رخ نداده و جلسه ای برگزار نشده که به دنبال تعداد اعضا باشیم 
و این موضوع قابل طرح نیست. ضمن اینکه اساسنامه به طور 

شفاف در خصوص این موضوع نظر نداده است. 
فغانپور در پاسخ به این سوال که باید از کدام نهادها استعلام 
گرفته شود، اظهار داشت: از کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا 

باید استعلام گرفت تا ببینیم وضعیت به چه شکل است. 
وی درباره اینکه کارشناسان حقوق ورزش اعتقاد دارند بدون 
حضور نایب رئیس بازداشت شده فدراسیون فوتبال، امکان 
رئیسه نیست، گفت: همانطور که  برگزاری جلسه هیئت 
گفتم اساسنامه فدراسیون فوتبال قابل تفسیر است و هر 
کسی می تواند نظر خودش را داشته باشد. امکان دارد تا زمان 
برگزاری جلسه هیئت رئیسه مشکل نایب رئیس بازداشت 

شده فدراسیون فوتبال با گذاشتن وثیقه حل شود. 
رییس دپارتمان حقوقی فدراسیون فوتبال در پاسخ به این 
سوال که آیا تا زمانی که استعلام  اساسنامه نرسد امکان 
برگزاری جلسه هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال نیست، عنوان 
کرد:  اگر  تا آن زمان مشکل نایب رئیس بازداشت شده حل 
شود هیئت رئیسه دیگر مشکلی نخواهد داشت. فعلا هم 
که جلسه هیئت رئیسه نداریم و امیدواریم تا آن زمان این 

مشکل وی حل شود.

ثبات کمیته ملی المپیک با »صالحی امیری«؛

سیاسی ترین مدیری که ورزش را سیاسی نکرد

سنگال و نیوزیلند حریفان احتمالی ایران در بازی های دوستانه
سایت wiwsportْ نوشت: دو تیم ملی اروگوئه و ایران به شدت خواهان برگزاری دیدار دوستانه با تیم ملی سنگال 
هستند. همچنین سایت stuff نیوزیلند نیز خبر داد که تیم ملی نیوزیلند که باید در پلی آف انتخابی جام جهانی به 
مصاف کاستاریکا برود قرار است یک دیدار دوستانه با استرالیا داشته باشد و در ادامه نیز صحبت هایی درباره دیدار 

دوستانه با ایران وجود داشته است که این دیدار هنوز قطعی نیست.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

بعد از بازداشت »شهره موسوی« -نایب رئیس سوم فدراسیون فوتبال- به دلیل برخی اقدامات 
خارج از فوتبال، این شائبه به وجود آمد که با غیبت او و عزل موقت شهاب  الدین عزیزی 
خادم و البته عدم حضور حمیدرضا مهرعلی و حیدر بهاروند در پست  های نایب رئیسی اول 

و دوم؛ جلسات هیئت رئیسه رسمیت ندارند.
این در حالی است که گفته می شود هیئت رئیسه کنونی 
غیرقانونی  حضور  با  عضو،   11 به  جای  فوتبال  فدراسیون 
مهر علی و بهاروند 9نفره است و ملاک ارزیابی حضور دوسوم 
اعضا در جلسه باید از 9 نفر باشد نه 11 نفر، در واقع چون 
تشریفات قانونی در مورد بهاروند و مهرعلی طی نشده است 
و کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز به صورت مکتوب حضور این 
هیئت  اعضای  شمار  عملاً  است،  دانسته  غیرقانونی  را  دو 
رئیسه به 9 نفر کاهش پیدا کرده است چرا که حضور نواب 
رئیس اول و دوم فدراسیون از روز اول غیرقانونی بوده است. 

به عبارتی با غیبت موسوی و حتی عزیزی  خادم که با رأی مجمع راهی هیئت رئیسه 
شده بودند، تنها 2 عضو قانونی مجمع در هیئت رئیسه حضور ندارند و با حضور 7 عضو 

دیگر از 9 نفر، شرط حضور دوسوم اعضا رعایت شده است.
گفتنی است؛ طبق ماده 36 اساسنامه فدراسیون فوتبال، جلسه هیئت رئیسه در صورت 
حضور حداقل دوسوم اعضا رسمیت پیدا می کند و اگر از 9 نفر، 6 نفر هم باشند، جلسه 

هیئت رئیسه قانونی است.

در حالی که به زمان مجمع عمومی فدراسیون فوتبال در خصوص رای گیری برای برکناری 
یا ماندن عزیزی خادم نزدیک می شویم، برخی از اعضای هیئت رئیسه از رییس سابق 
فدراسیون فوتبال شکایت کردند. این شکایت از سوی برخی از اعضای هیئت رئیسه تنظیم 
و در اختیار کمیته اخلاق قرار گرفته است. البته همه اعضای 

هیئت رئیسه این درخواست را امضاء نکرده اند.
بر اساس تصمیم اعضای هیئت رئیسه، جلسه اعضای مجمع 
عمومی فدراسیون فوتبال ۱۰ خرداد برگزار می شود و در این 
نشست در خصوص ماندن یا رفتن عزیزی خادم رای گیری 
خواهد شد. اگر تصمیم هیئت رییسه مبنی بر برکناری عزیزی 
خادم رای نیاورد او بار دیگر به سمت خود در فدراسیون فوتبال 
باز خواهد گشت. در عین حال شکایت اعضای هیئت رئیسه از 
عزیزی خادم در نوع خود جالب است و اگر با صدور رای از سوی 
کمیته اخلاق پیش از برگزاری نشست اعضای مجمع عمومی 

همراه باشد می تواند جلسه ۱۰ خرداد را تحت الشعاع قرار دهد.
این اتفاق در حالی رخ داده است که عزیزی خادم رییس معزول فدراسیون فوتبال هم 
از اعضای هیئت رئیسه به خاطر برکناری خود به کمیته اخلاق شکایت کرده است. او 
به استناد بند ۲ ماده ۳۷ معتقد است اعضای هیئت رئیسه برای برکناری او ادله لازم را 
نیاوردند و برکناری او از سمت ریاست فدراسیون فوتبال توسط اعضای هیئت رئیسه غیر 

قانونی بوده است.

پاسخ به یک ابهام مهم پس از بازداشت »نایب رئیس فدراسیون فوتبال«؛

جلسات هیئت رئیسه همچنان قانونی است؟
پس از شکایت رییس معزول فدراسیون از هیئت رئیسه؛

اعضای هیئت رئیسه از عزیزی خادم شکایت کردند

سوژه

اخیراً نامه ای از سوی »ابوالقاسم کریمی« -معاون اداری و مالی نهاد ریاست جمهوری- منتشر شد، مبنی بر 

اینکه »سیدرضا صالحی امیری« -رییس کمیته ملی المپیک- از اول اردیبهشت ماه 1401 حائز شرایط بازنشستگی است و 

ماموریت او در کمیته ملی المپیک پایان می یابد. اما اکنون دوباره نامه جدیدی از سوی نهاد ریاست جمهوری به کمیته ملی 

المپیک ارسال شده که ماموریت صالحی امیری تمدید شده است.
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